
رستمي اهميتي برايم ندارد، سليمي بااراده است
وزنه برداري ايران به عنوان يكي از قدرت هاي آسيا و جهان خود را براي حضوري پرقدرت در المپيك 
ريو آماده مي كن��د. در حال حاضر پس از ك��ش و قوس هاي فراوان هدايت تيم ملي برعهده س��جاد 

انوشيرواني است كه او نيز در اين راه مشكلات خاص خودش را دارد. دارنده مدال نقره 
المپيك لندن امروز با غيبت برخي چهره هاي وزنه برداري و ش��انس هاي مدال در 
اردوها روبه روست؛ سرمربي تيم ملي در اين خصوص مي گويد: »در مورد رستمي 
هيچ صحبتي نمي كنم و اهميتي براي من ندارد، به او فكر نمي كنم و ش��رايطش 

هم برايم مهم نيست.« بيان اين حرف از سوي س��رمربي تيم ملي يعني اينكه 
رستمي نبايد زياد به حضور در المپيك اميدوار باشد، مگر آنكه اتفاق 

خاص ديگري در راه باشد. انوشيرواني در ادامه در خصوص بهداد 
سليمي و ميزان آمادگي اش گفت: »سليمي چهارشنبه هفته 
گذشته 160 كيلو در يك ضرب و 190 كيلوگرم در دوضرب 
را اجرا كرد. او بس��يار بااراده كار مي كند و زمان كافي هم 
براي رساندن او به آمادگي در اختيار داريم. به طور حتم با 
ادامه اين روند و شرايط در هفته هاي آينده خبرهاي خوبي 

از او مي شنويم. البته بعد از جام فجر و در نزديكي رقابت هاي 
المپيك براساس عملكرد وزنه برداران در مسابقات آسيايي، جام فجر 

و ركوردگيري اسامي تيم ملي را اعلام مي كنيم.«

52 شهيد مدافع حرم ورزشكار بوده اند
اين روزها كه خبرهاي رزمندگان مدافع ح��رم به اصلي ترين تيترهاي خبرگزاري ه��ا، روزنامه ها و 
رسانه هاي صوتي و تصويري تبديل ش��ده است ش��نيدن اين خبر كه جمع قابل توجهي از شهداي 
مدافع حرف را ورزشكاران تشكيل مي دهند مايه مباهات جامعه ورزش است. مسعود 
اميني، مديركل دفتر فرهنگي وزارت ورزش و جوانان اعلام كرد: »52 نفر از شهداي 
مدافع حرم از جامعه ورزش كشور هستند، اين شهدا كساني هستند كه ما توفيق 
هم نشيني با آنها را در روزها و ايام گذشته داشته ايم، اما حالا آنها با آن معنويتي كه 
داشتند قدم در راه شهدا گذاشته و به قافله آنها پيوسته اند. با شهادت مدافعان 
حرم بار ديگر شميم دلنواز شهادت در جامعه پيچيده و موجب شده عشق به 
شهادت در دل ها تازه شود.« اميني با اشاره به برگزاري يادواره شهداي 
ورزشكار گفت: »برگزاري يادواره 5 هزار شهيد ورزشكار باعث شد 
تا اطلاعات جامع و خوبي درباره اين دسته از شهدا جمع آوري 
شود كه اين مسئله مي تواند كمك شايان توجهي به برنامه هاي 
ديگر از اين دست بكند.« لازم به ذكر است صحبت هاي اميني 
در حاشيه مراسم بزرگداشت سردار شهيد عليرضا شمسي پور 
بيان شد. در اين مراسم كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي 
المپيك و سردار يزداني، رئيس سازمان ورزش بسيج و جمعي 

ديگر از مسئولان بلندپايه ورزش كشور حضور داشتند. 

فريدون حسن
   منهاي فوتبال

7 فينال سخت براي المپيكي شدن داريم 
در حالي ملي پوشان واليبال كشورمان 
در فرانس��ه اردو زده ان��د ك��ه  مجتبي 
ميرزاجانپور، ملي پ��وش واليبال درباره 
ر قا بت ه��اي انتخابي المپي��ك در ژاپن، 
مي گويد: »همه حريفان م��ا با قدرت به 
ر قا بت ه��اي انتخابي المپي��ك مي آيند. 
هفت بازي سخت داريم كه همه آنها حكم فينال را براي ما دارند. 
بايد برابر هر تيمي با سيستم مناسب بازي كنيم. هدف فعلي ما 
فقط المپيك اس��ت و درباره رفتن روي سكوي المپيك هم خدا 
بزرگ است. ما بازي تداركاتي زيادي نداشتيم. با دو بازي نمي توان 
به مسابقات رفت و بايد با انجام بازي تداركاتي در شرايط سخت 
مسابقه قرار بگيريم و با تيم هاي خوب بازي كنيم تا بتوانيم شكل 

بهتر و هماهنگ تري در زمين داشته باشيم.«

 وزير ورزش را 
از خواب بيدار كنيد! 

گوشي بدهكار گلايه هاي المپيكي ها نيست، دولت و وزارت ورزش وعده 
مي دهند اما وعده هايي كه عملي نمي شود تا ورزشكاران المپيكي در 
سخت ترين شرايط آماده حضور در ريو شوند. آخرين اين خلف وعده ها، 
ماجراي لغو دوباره اردوي تيم ملي تيراندازي بود، موضوعي كه باعث 
شد ديروز رئيس فدراس��يون تيراندازي در مصاحبه اي به شدت عليه 
مسئولان وزارت ورزش موضع گيري كند و بگويد كه آنها خودشان را به 
خواب زده اند و كسي كه خودش را به خواب بزند نمي توان بيدار كرد. 
تعبير هاشمي مصداق حال و روز اين روزهاي مديران ورزش ايران است، 
كمتر از سه ماه تا آغاز المپيك مانده اما همچنان خيلي از المپيكي ها با 
مصائب سختي براي مسابقه در ريو آماده مي شوند و هر روز كه مي گذرد 
نه تنها مشكل ش��ان كمتر نمي ش��ود، بلكه سختي هايشان بيشتر هم 
مي ش��ود، آن هم در روزهايي كه بايد تمام توانش��ان را براي بالا بردن 
آمادگي شان جهت حضور در المپييك بگذارند اما خبرهاي خوشي از 
اردوهاي تيم هاي المپيكي به گوش نمي رسد. انتقادهاي ورزشكاران 
رشته هاي مختلف كه توانسته اند به سختي س��هميه را كسب كنند، 
هر روز بيشتر مي شود و مي گويند با اين وضعيت نبايد اميد زيادي به 
المپيك بست. البته تصور مي ش��د با ورود حسن روحاني به مشكلات 
المپيكي ها، سرانجام محمود گودرزي و همكارانش در وزارت ورزش پي 
به اهميت مسابقات المپيك ببرند و به دنبال حل كمبودهاي تيم هاي 
المپيكي باشند اما به نظر مي رس��د حرف رئيس جمهور هم در وزارت 
ورزش روي زمين مانده و وزير ورزش بيش��تر از آنكه دغدغه المپيك 
داشته باشد، در روزهاي اخير س��رگرم فوتبال و انتخابات فدراسيون 
فوتبال بوده تا با رفتن كفاش��يان، مهره هاي نزديك ب��ه خودش را به 

خيابان سئول جنوبي بفرستد. 
دغدغه هاي فوتبال��ي وزير باعث ش��ده تا وزير كلًا فرام��وش كند كه 
المپيك نزديك است و هر روز كه مي گذرد فرصت و زمان براي اينكه 
ورزشكاران كشورمان براي افتخارآفريني در اين ميدان آماده تر شوند، 
از دست مي رود. البته گودرزي براي خالي نبودن عريضه سري هم به 
اردوهاي رشته هاي ديگر ورزشي كه آماده المپيك مي شوند، مي زند 
تا خوراكي براي رسانه جور شود كه وزير حواسش به المپيكي هاست و 
آنها را فراموش نكرده است. اگرچه چند رشته شاخص كه شانس اول 
مدال آوري ايران در المپيك هستند، همچنان در انتظار وزير هستند 
و گودرزي تا ام��روز برنامه اي ب��راي بازديد از اردوي رش��ته هايي كه 
شانس مدال دارند، نداشته اس��ت. گودرزي بيشتر ترجيح مي دهد در 
بازديدهاي گاه و بيگاهش سري به رشته هايي بزند كه ورزشكاران آن 
انتقادي از وضعيت شان نداشته اند يا از مديريت وزارت تعريف و تمجيد 
كرده اند. مانند ديروز كه گودرزي به اردوي تيم ملي شمشيربازي رفت، 
رشته اي كه سرمربي اين تيم هفته گذشته با انتقاد از فدراسيون هايي 
كه از بي پولي و كمبود امكانات ناله مي كنن��د و نامه به رئيس جمهور 

مي نويسند، شرايط را مناسب ارزيابي كرده بود!
البته در اينكه وزير ورزش بايد به همه رش��ته ها توجه داش��ته باشد و 
وضعيت ورزشكاران را زير نظر بگيرد، شكي وجود ندارد با اين حال او 
به خوبي مي داند كه بي توجهي به المپيكي هاي رش��ته هاي مدال آور 
مي تواند از همين الان ناكامي احتمالي را در المپيك 2016 رقم برند. 
به همين خاطر بهتر است وزير ورزش به جاي اين بازديدها كه جنبه 
نمايش��ي دارد، تمام تمركزش را روي اين بگذارد كه مشكلات مالي و 
امكاناتي كه تيم ه��اي المپيكي دارند را حل كن��د. اگر گودرزي مانند 
مصاحبه هايش با رسانه ها، دغدغه المپيك دارد، بايد اين را در ميدان 
عمل هم نش��ان دهد. نمي ش��ود كه در حرف، صحبت از رسيدگي به 
شرايط قهرمانان باش��د اما در عمل اتفاقي نيفتند و ورزشكاراني كه با 
زحمت فراوان سهميه گرفته اند، در بدترين وضعيت براي المپيك آماده 
ش��وند. به همين خاطر محمود گودرزي بايد ابتدا نگاه هاي سياسي را 
كنار بگذارد و اگر واقعاً دغدغه نتيجه گيري كاروان المپيك كشورمان در 
المپيك را دارد، آستين هايش را براي حل كردن مصائب المپيكي هاي 
رشته هاي مختلف بالا بزند و با اولويت قرار دادن رشته هايي كه شانس 
بيشتري براي كسب مدال دارند، اين زمان كوتاه را از دست ندهد. در 
غير اين صورت نمي توان به عملكرد كاروان ايران در ريو اميدوار بود، به 
خصوص اينكه در حال حاضر عالي ترين مقام ورزش ايران به جاي توجه 
به رش��ته هاي مدال آور، هم و غمش را روي فوتب��ال و درجهت عملي 
كردن تغييرات مدنظرش گذاشته است، آن هم رشته اي كه 40 سال 

المپيكي نشده است!

اردوي تيم ملي تيراندازي در هانوفر لغو شد
بحران، بي پولي و خواب مسئولان

لغو اردوي تي�م ملي تيراندازي در آلمان مش�کلات اين رش�ته را 
پيش از المپي�ک 2016 به اوج خود رس�اند. در حالي که رئيس اين 
فدراسيون در ماه هاي اخير تلاش کرده با کمک وزارت ورزش بخشي 
از مشکلات مالي خود را مرتفع کند بي توجهي مسئولان سبب شد 
المپين هاي تيراندازي حضور در اردوي هانوفر را از دس�ت بدهند. 

  ريالي نگرفته ايم
افزايش هزينه هاي ارزي و پرداخت نشدن بودجه مهم ترين دغدغه هاي 
تيراندازي به شمار مي روند. مهدي هاش��مي ديروز در گفت و گو با راديو 
ورزش يك بار ديگر از بحران در رشته تيراندازي گفت: »امسال پيش بيني 
داشتيم كه 22 ميليارد براي المپيك هزينه خواهيم داشت اما چيزي كمتر 
از 5 ميليارد تصويب شد كه آن هم در شرايطي است كه هزينه هاي ارزي سه 
برابر شده است. در حال حاضر كه 52 روز از سال مي گذرد و كمتر از سه ماه تا 

بازي هاي المپيك باقي مانده است، هنوز ريالي دريافت نكرده ايم.«
  از دست رفتن اولي جهان

رئيس فدراسيون تيراندازي علت از دست رفتن رنكينگ اول جهان را عدم 
حضور ملي پوشان در مسابقات بين المللي عنوان كرد: »بازيكنان روي اردو 
و برنامه مسابقه ها كار كردند و تلاش داشتند كه با آمادگي در اين رقابت ها 
حضور پيدا كنند تا جايگاه اولي جهان را حفظ كنند اما به اين دليل كه در 
مسابقه ها حضور نداشتيم جايگاه اولي در جهان را از دست داديم و بايد بگويم 
از دست رفتن اين جايگاه به اين دليل نبود كه در مسابقه ها شركت كرديم 
و نتوانستيم آن را حفظ كنيم بلكه تاكيد مي كنم به دليل شركت نكردن در 
رقابت ها بوده است. با وجود اينكه به عنوان فدراسيون برتر جهان شناخته 

شديم اما شش پله تنزل داشتيم و جايگاه اول جهان را واگذار كرديم.«
  مي خواستيم پول قرض کنيم

لغو اردوي هانوفر آلمان و اهميت حضور در اين رقابت ها پيش از المپيك 
سبب شد هاشمي شرايط س��خت اين روزهاي تيراندازي را تشريح كند: 
»اردو و مسابقه ها تأثير مستقيم در موفقيت ملي پوشان در المپيك دارد اما 
متأسفانه با وجود اينكه تا دقيقه 90 هم پيگيري كرديم اما اين اعزام انجام 
نشد. حتي ما اعلام كرديم با وجود اينكه 13 ميليارد بدهي داريم و دو ماه 
است كه ورزشكاران حقوقي دريافت نكرده اند اما حاضر هستيم دوباره پول 
قرض كنيم و بچه ها را به اين اردو و مس��ابقه ها اعزام كنيم ولي متأسفانه 
جوابي نگرفتيم و اگر پاس��خ منفي اس��ت، حداقل به ما بگويند نه اينكه 
بازيكنان را آماده كنيم و شب اعزام متوجه شويم. با وجود اينكه كميته ملي 
المپيك لطف و اعلام كرد كه هزينه هاي بليت ها را به آژانس پرداخت مي كند 
اما باز هم براي ترانسفر، هتل و ورودي مسابقه ها متحمل جريمه شديم. در 
واقع بدون آنكه بتوانيم از اين اردو و مسابقه ها بهره برداري كنيم تنها بدهي 
ما افزايش پيدا كرد. با اين حال حتي اگر امروز يا فردا هم بتوانند تيم را اعزام 

كنند باز هم بازيكنان مي توانند در برخي رشته ها حاضر شوند.«
  کرش به جاي لازلو

رئيس فدراسيون تيراندازي ايران در پاسخ به اين سؤال كه اگر به جاي لازلو نام 
مربي تان كرش بود و اسم فدراسيون هم به جاي تيراندازي، فوتبال بود شايد 
ديگر مشكلات اين چنيني نداشتيد، اظهار داش��ت: »حالا اگر با اين شرايط 
موضوع حل مي شود به جاي هاشمي هر اسم ديگري كه مي خواهند بگذارند. 
تيراندازي جزو هشت رشته پرمدال است كه مي تواند سهم زيادي در افزايش 
سبد مدال آوري ايران داشته باشد، اما متأسفانه كم لطفي هايي را مي بينيم 
كه عمده آن را از سوي س��ازمان مديريت و برنامه ريزي مي بينم. با اين حال 
كم لطفي ها ادامه دارد و جايگاه ورزش را بسياري نشناخته اند و به آن توجه 
ندارند يا اينكه خود را به خواب زده اند. با اين شرايط آدمي را كه خود را به خواب 
زده است نمي توان بيدار كرد و اميدوارم اين افراد از خواب غفلت بيدار شوند.«

  در المپيک به چه کنم چه کنم مي افتيم
ابراهيم اينانلو، مربي تيم ملي تفنگ ايران نيز شرايط تيراندازي را غيرقابل 
قبول خواند: »شرايط س��ختي داريم چون هر روز براي ما مهم است. اگر 
قرار باشد اين فرصت ها را از دست بدهيم، در المپيك به چه كنم چه كنم 
مي افتيم. الان وقت اين اس��ت كه كميته ملي المپي��ك، وزارت ورزش و 
فدراسيون جلسه اي را برگزار كنند تا در اين خصوص صحبت هاي لازم انجام 
شود. ما فقط سه سفر ديگر داريم، يك سفر به كاپ جهاني مونيخ و دو سفر 
ديگر كه اردوي تداركاتي است. بنابراين بايد بودجه براي اين سفرها كنار 
گذاشته شود، هر روزي كه مي گذرد مشخص نيست سفر ما انجام خواهد 
شد يا خير. همه كشورها تمرين مي كنند، اما ما از حداقل ها محروم هستيم. 
اگر تا المپيك هم حقوقي نگيرم اشكالي ندارد، اما فقط مي خواهم در اين دو، 

سه ماهي كه به المپيك مانده برنامه هايمان اجرا شود.«

تکليف کرش، امروز مش�خص مي شود. بعد از 
جلسه دوشنبه که به گله گذاري سرمربي تيم 
ملي و تکرار بحث استعفا کشيد، کرش و رئيس 
جديد فدراسيون فوتبال امروز،  بار ديگر مقابل 
هم مي نش�ينند. تاج البته صراحتاً گفته که به 
دنب�ال ادامه همکاري با م�رد پرتغالي نيمکت 
تيم ملي است اما اينکه خواسته هاي سرمربي 
تيم ملي مهيا مي شود و کرش همچنان مي ماند 
يا حرف رفتن او اين بار عملي مي ش�ود،  همه و 
همه به جلسه امروز برمي گردد. تاج در همين 
ابتداي کار، بايد از پس چالش�ي مهم برآيد که 
موفقيت در آن نه فقط به ادامه همکاري تيم ملي 
با کرش مي انجامد ، که نقطه اي مثبت در کارنامه 
کاري تاج در فدراس�يون فوتب�ال خواهد بود. 
كرش در اولين جلسه اش با رئيس جديد فدراسيون 
فوتبال كه دوش��نبه برگزار ش��د، برابر تاج همان 
حرف هايي را زد كه چندي پيش به هيئت رئيسه 

سابق فدراسيون به زبان آورده بود. اما با اين تفاوت 
كه سرمربي تيم ملي نه تنها از كفاشيان حمايت 
نكرد  كه موضع گيري تندي عليه او و هيئت رئيسه 
قبلي داشت. او زمين مي خواهد براي تمرين تيم 
ملي و نمي خواهد »فيفادي ها« يكي پس از ديگري 
بيايند و بروند بدون اينكه ديداري تداركاتي براي 
تيم ملي مهيا ش��ود و روزها يك��ي پس از ديگري 
سپري شود در حالي كه او حتي نمي داند اردوي 
بعدي تيمش قرار اس��ت كجا برپا شود يا آيا حتي 
اردويي در كار است يا خير. در غير اين صورت، سر 
حرفش است و روي استعفايش تأكيد دارد: »حتي 
با وجود در نظر گرفتن عشق و تعهد بنده نسبت به 
فوتبال ايراني، مخصوصاً بازيكنانم، كادر زحمتكشم 
و مخصوصاً هواداران دوست داشتني فوتبال ايران 
به اين نتيجه رسيديم كه براي حفظ بهترين منافع 
تيم ملي بايد در آينده در دو مس��ير ج��دا از هم 
حركت كنيم. اتفاقاتي كه در گذشته رخ داد تحت 

رهبري رئيس سابق فدراسيون فوتبال و اعضاي 
پيشين هيئت رئيسه به صورت شفاف معلوم كرد 
كه فدراسيون نيازي به خدمات بنده ندارد. اتفاقاتي 
كه توسط رئيس سابق فدراسيون و اعضاي پيشين 
هيئت رئيسه رخ داد، نشان دهنده رفتارهاي كاملًا 
غيرمحترمانه اي اس��ت كه ديگر برايم قابل قبول 
نخواهد بود. اين ش��رايط آش��كارا به وجود آمده، 
اين شرايط بس��يار غيرمنصفانه و ناصحيح است 
براي تاج كه من ضمن تقدي��ر از حمايت هاي او، 
 بابت اين مسئله عذرخواهي مي كنم و مطمئنم كه 
رئيس جديد فدراسيون فوتبال چالش سختي در 
پيش دارد. هم در خصوص توسعه فوتبال هم در 

راه جام جهاني.«
تاج اما انتقادات كرش را به حق مي داند و اميدوار 
است مسائل و مشكلات در جلس��ه امروز، حل و 
فصل شود: »سه، چهار چالش مهم پيش  رو داريم 
كه يكي از آنها بحث تيم ملي و امكانات آن است. 

كرش 11 مورد را به هيئت رئيسه قبلي گفته بود و 
درخواست هايش نيز منطقي است. كرش اما خيلي 
ناراحت بود كه اين درخواست ها حل نشده است. ما 
سه ساعت با هم صحبت كرديم و قرار است امروز 
نيز جلسه اي ديگر داشته باشيم. حفظ كرش به نفع 
ماست و من به دنبال اين هستم. چراكه او سامانه اي 

را ايجاد كرده كه به نفع فوتبال ايران است.«
در حالي كه هنوز هم زمزمه هايي از حضور برانكو 
به جاي ك��رش روي نيمكت تي��م ملي به گوش 
مي رس��د، از صحبت هاي ت��اج و ك��رش بعد از 
نخستين جلسه اينطور برمي آيد كه سرمربي تيم 
ملي اين بار هم بي توجه به استعفايي كه داده بود 
مي ماند و به كارش در ايران ادامه مي دهد. البته به 
شرط آنكه تاج بتواند با قول مهيا شدن شرايط لازم 

براي تيم ملي، رضايت كرش را جلب كند.
تاج صراحتاً مي گويد در جلسه امروز بايد تصميمي 
اتخاذ شود كه كرش بماند. سرمربي تيم ملي هم 
اگرچه يك بار ديگر براي مهيا شدن خواسته هايش 
بحث رفتن را پيش كش��يده اما از سوي ديگر نيز 
با گفتن اينكه: »اميدوارم در جلس��ه بعدي ما كه 
چهارش��نبه اس��ت بتوانيم يك توافق دوستانه و 
متقابلي را نهايي كنيم.« نشان مي دهد كه سوداي 
رفتن ندارد و تمام حرفش مهيا شدن امكانات لازم 
براي تيم ملي اس��ت. خصوصاً كه بعد از ماجراي 
زمين و بازي هاي دوستانه و هدر رفتن فيفادي ها، 
در خصوص لباس تي��م ملي هم ب��ا او هيچ گونه 
مشورتي نشده در حالي كه كرش معتقد است بايد 
از او استعلام مي شده و از اين بابت نيز شاكي است. 
ولي تاج معتقد است بند خوبي با شركت ايتاليايي 
وجود دارد كه در آن قيد شده اگر پيراهن تيم ملي 
از نظر كيفيت مورد تأييد ق��رار نگيرد مي توانيم 
قرارداد را فسخ كنيم. علاوه بر آن،  كفاشيان هم از 
مهيا بودن شرايط براي تيم ملي و برآورده شدن 
خواس��ته هاي كرش مي گويد. اما باي��د ديد اين 
مسئله تا چه اندازه حقيقت دارد و آيا تاج مي تواند 
در جلس��ه امروز با كرش، رضايت او را براي ادامه 
حضور در تيم ملي بگيرد و خواسته هاي او را نيز 
برآورده كند؟ در ظاهر كه تاج در اين خصوص به 
مشكلي برنخواهد خورد. نه فقط چون رئيس جديد 
فدراسيون در زمان حضورش در سازمان ليگ نيز 
يكي از حاميان اصلي سرمربي تيم ملي بود. بلكه 
از آن جهت كه پيروان��ي ، مديرتيم هاي ملي نيز 
از تعام��ل خوبي كه بين تاج و كرش اس��ت، خبر 
مي دهد. تعاملي كه شايد يك بار ديگر استعفاي 
مرد پرتغالي نيمكت تيم ملي را وتو و ش��رايط را 

براي ادامه همكاري او با فوتبال ايران مهيا كند.
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 چرايي ايست قلبي فوتباليست ها 
در زمين بازي 

ايست قلبي بازيكنان در زمين فوتبال مي تواند 
دلايل عمده اي داشته باش��د، اين در حالي 
است كه اينطور در جامعه برداشت مي شود 
كه يك ورزش��كار با توجه ب��ه اينكه ورزش 
مي كند نبايد چنين خطري او را تهديد كند 
اما با وجود اين در حال حاضر دو دليل عمده 
پزشكي براي ايس��ت ناگهاني قلب در بين 
ورزشكاران مطرح ش��ده است كه مي تواند 
عامل اين اتفاقات تلخ باشد. يكي از اين دلايل 
وج��ود بيمارهاي و اختلالات م��ادرزادي و 
همچنين بيماري هايي كه در طول زمان ممكن است يك ورزشكار به آن 
مبتلا شود. براي پيشگيري از پيشرفت اين بيماري ها و درمان آن، يكي از 
مسائلي كه فيفا بر آن تأكيد كرده است و در س��طح اول فوتبال جهان هم 
انجام مي شود، انجام آزمايشات و معاينات پيش از فصل است، اين در جهان 
امري مرسوم براي تشخيص اختلالات مادرزادي است. اين امر در ايران هم 
از چهار سال پيش آغاز شده و با توجه به پروتكلي كه در اين رابطه فيفا آن 
را ابلاغ كرده است، يك تكليف براي تمامي باشگاه هاست. عامل ديگري كه 
مي تواند باعث ايست قلبي و سكته ناگهاني يك فوتباليست در زمين چمن 
شود، استفاده از برخي داروها توسط يك ورزش��كار است كه مستقيماً به 
عنوان دارو مصرف مي شود يا عنوان رايج تر آلودگي هاي مكمل هايي است 
كه ورزشكاران استفاده مي كنند. متأسفانه اكثر مكمل هايي كه بازيكنان در 
ايران استفاده مي كنند از طريق غيرقانوني و بدون نظارت هاي پزشكي وارد 
كشور مي شود و اين مسئله آلودگي اينگونه مكمل ها را بالا برده و استفاده از 
اين مكمل ها مي تواند خطراتي مانند حمله قلبي براي ورزشكار را به همراه 
داشته باشد. البته با حمايت وزارت بهداشت قرار است اين مكمل ها توسط 
بخش خصوصي با نظارت و همچينين از مبادي قانوني وارد شود تا خطراتي 
كه مصرف مكمل هاي آلوده ورزشكار را تهديد مي كند به حداقل برساند. دو 
عاملي كه اشاره شد، عوامل رايج در سكته قلبي يك فوتباليست مي تواند باشد. 
اين خطر در زمان ورزش كه فعاليت قلب بالاست احتمالش بيشتر است اما 

مي تواند در زمان استراحت و خواب هم يك ورزشكار را تهديد كند.
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  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

با يك باخت سرمربي عوض نمي كنند
بع��د از شكس��ت اس��تقلال مقاب��ل 
تراكتورسازي حرف و حديث هاي زيادي 
مبني بر اخراج مظلومي به گوش رسيد اما 
بهرام افشارزاده، سرپرست باشگاه استقلال 
در اين باره مي گويد: »صحبت هايي كه در 
رابطه با تغيير س��رمربي استقلال توسط 
مقداد نجف نژاد مطرح شده نظر شخصي وي بوده است نه نظر من 
يا مجموعه هيئت مديره. در حال حاضر تأكيد مي كنم تحت هيچ 
شرايطي تصميم به تغيير كادر فني ندارم و حمايت قاطع خود را اعلام 
مي كنم تا كادر فني و به خصوص سرمربي تيم با روحيه اي مضاعف و 
اعتقاد به هيئت مديره كار خود را در ديدار آتي انجام دهد. اميد زيادي 
دارم تا روز جمعه سهميه آسيا را بگيريم.« طي آخرين اخبار فعلًا 

مظلومي تا بازي روز جمعه هدايت آبي ها را برعهده دارد. 

سعيد احمديان

بختك سكته در مستطيل سبز
هفت��ه گذش��ته، هفته مرگب��اري براي 
فوتباليس��ت ها در مستطيل س��بز بود. 
پاتريك اكن��گ كامروني ك��ه عضو تيم 
ديناموبخارس��ت بود در حي��ن بازي به 
يك باره سكته كرد و جان خود را از دست 
داد. درست 4۸ ساعت بعد خبري مشابه 
از ليگ برزيل به گوش رس��يد كه باز هم در حين مسابقه، برنادو 
ريبرو بازيكن 26 ساله برزيلي در زمين فوتبال به يك باره سكته كرد 
و جان خود را از دست داد، اما انگار مرگ دست بردار نيست و براي 
سومين بار طي يك هفته اين بار و در ليگ فوتبال زنان در كامرون 
باز هم س��كته جان يك نفر را گرفت. جينين كريستل جومانگ، 
دروازه بان زن 26 ساله در حين تمرين قبل از مسابقه دچار حمله 

قلبي شد و تا قبل از رسيدن به بيمارستان درگذشت. 

هوادار 100 ساله وستهام را بشناسيد
مابل آرنولد را بايد وفادارترين هوادار تيم فوتبال وس��تهام دانس��ت. زن 
100س��اله اي كه 2 هزار بازي خانگي اين تيم را از ورزشگاه تماشا كرده 
است. داستان عشق مابل به وستهام به سال 1934 بازمي گردد، زماني كه 
فقط 19 سال سن داشت. مابل گفت: »يك هفته قبل از اينكه با شوهرم 
ازدواج كنم، او به من گفت: »مي خواي بريم با هم فوتبال ببينيم؟« فكر 
كنم اين بدترين بله اي است كه در تمام زندگي ام گفته ام چون از آن زمان 
تاكنون همواره به ورزشگاه رفته ام. ما روي جايگاه چوبي »بولين گراند« 
مي ايستاديم و بازي را مي ديديم. من عاشق ريچارد شدم بنابراين مي بايست 

وستهام را هم در نظر مي گرفتم و چاره ديگري نداشتم.«

دنيا حيدري
   گزارش

رائول لوزانو تمام همت خود را جزم كرده تا واليبال را راهي المپيك كند 
و در اين راه حسابي شاگردانش را با انجام سه جلسه تمرين روزانه در 
فرانسه، آن هم بعد از تمرينات سخت و نفسگير اردوي تهران زير شلاق 
تمرين گرفته است. بر اين اساس ملي پوشان از ساعت 9:30 تا 11 صبح 
يك جلسه تمرين مي كنند. تمرين بعدي را از ساعت 15 تا 17:30 انجام 
مي دهند و در آخر نيز از ساعت 19 به كار با وزنه مي پردازند. بدين ترتيب 

به نظر مي رسد بچه هاي تيم ملي واليبال ايران شرايط كاملًا جديدي 
را تجربه مي كنند، شرايطي كه به طور حتم تاكنون نديده اند، اما به نظر 
مي رسد براي رس��يدن به المپيك و موفقيت در بزرگ ترين آوردگاه 
ورزشي جهان بايد چنين شرايط سختي را تحمل تا به جمع بزرگان راه 
پيدا كرد. طبق برنامه قرار است شاگردان لوزانو 24 و 25 ارديبهشت در 

دو بازي تداركاتي به مصاف فرانسه قهرمان ليگ جهاني بروند.

شلاق لوزانو بر بدن ملي پوشان واليبال

تاج بهتر از ما حمايت مي كند
سرمربي تيم ملي فوتسال با اشاره به موانع و مشكلات تيم ملي در 
راه جام جهاني گفت: »براي حل اين مشكلات ديداري با معاون 
اول رئيس جمهور و مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال انجام 
مي دهم و اميدوارم با انجام اين دو ديدار بتوانم بخشي از مشكلات 
تيم ملي را حل كنم. قطعاً تاج فردي با برنامه تر و قوي تر اس��ت 
كه مي تواند بهتر از گذشته ما را حمايت كند. ما هنوز حمايتي از 
مسئولان نديده ايم و اين براي تيمي كه مي خواهد به جام جهاني 

برود، اصلًا خوب نيست.«  

براي المپيك آماده  ام
كيميا عليزاده، بانوي تكوان��دوكار المپيكي ايران گفت: »ميدان 
المپيك ميدان كوچكي نيست. آنهايي كه به اين ميدان مي آيند 
از لحاظ فني در يك س��طح هس��تند و جزو بهترين ها محسوب 
مي شوند. آنجا فقط بحث روحي رواني مطرح است كه يك نفر را 
قهرمان يا اوت مي كند، امتيازات خيلي به هم نزديك است. من 
الان به لحاظ روحي و جس��مي در آمادگي كامل به سر مي برم و 
اميدوارم با حفظ اين روند و حمايت هاي بيشتر مسئولان ورزش 

بتوانم بهترين نتيجه را در المپيك كسب كنم.«

مسئوليت سوريان را سنگين تر نكنيم
حسين ملاقاسمي، عضو ش��وراي فني تيم هاي ملي كشتي فرنگي 
معتقد است حميد سوريان تا المپيك 2016 فرصت زيادي ندارد و 
بايد با دوري از جنجال و استرس فقط به تمرين و آماده سازي بپردازد. 
ملاقاسمي مي گويد: »تجربه نشان داده آماده ترين و پرافتخارترين 
كشتي گير نيز در مقابل استرس و فشارهاي روحي و رواني تاب و تحمل 
ندارد و ممكن است در ساده ترين ميدان ها شكست بخورد. مسئوليت 
سوريان به اندازه كافي سنگين است و نبايد با نظرهاي احساسي و دور از 

منطق فشار رواني را روي او بيشتر و مسئوليتش را سنگين تر كنيم.«

شيوا نوروزي

دكتر احمد هاشميان

رئيس سابق كميته پزشكي 
فدراسيون فوتبال

 انتقاد نماينده مجلس از افزايش فساد اخلاقي 
در بين ورزشكاران

مسعود پزشكيان، عضو فراكسيون هنر و رسانه مجلس با اشاره به خبر 
فوت يكي از ورزشكاران به دليل مصرف الكل و مواد مخدر گفت: »وزارت 
ورزش بايد براي حل معضل گرايش ورزش��كاران به الكل برنامه هاي 
بازدارنده داشته باشد، متأسفانه رفتارهاي غيراخلاقي در ميان اين قشر 
از جامعه رو به افزايش است. ورزشكاران الگوي جامعه هستند و رواج هر 
نوع بي اخلاقي در ميان آنها مي تواند روند حركت بدنه جامعه به سمت 
اين رفتارهاي غيراخلاقي را تسريع بخشد. برخورد با اين بي اخلاقي ها، 
صرفاً به مجازات هاي قضايي منوط نمي ش��ود بلكه آنها بايد به خودي 

خود ضرورت پايبندي به اخلاقيات را درک كنند.«
-------------------------------------------------------------

پاداش كميته ملي المپيك به مدال آوران
اعضاي هيئت اجرايي كميته ملي المپيك در نشس��ت سه شنبه خود 
مصوب كردند به هر يك از ورزشكاراني كه در المپيك ريو صاحب مدال 
طلا شوند پاداش نقدي پرداخت شود. بر اين اساس و طبق اين مصوبه، 
مدال آوران طلا در المپيك ريو از س��وي كميته ملي المپيك 10 هزار 
دلار پاداش دريافت مي كنند. به مدال آوران نقره و برنز اين بازي ها نيز به 

ترتيب 5 هزار و 3 هزار و 500 دلار پاداش پرداخت خواهد شد. 

امكاناتمهيانشودكرشميرود
روشن شدن تکليف سرمربي تيم ملي ، نخستين چالش تاج


